
您是第607236位访问者  

主办单位：中国农业工程学会 单位地址：北京朝阳区麦子店街41号 

服务热线：010－65929451 传真：010－65929451 邮编：100026 Email：tcsae@tcsae.org 

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计 

首页  中文首页  政策法规  学会概况  学会动态  学会出版物  学术交流  行业信息  科普之窗  表彰奖励  专家库  咨询服务  会议论坛   

                  首页 | 简介 | 作者 | 编者 | 读者 | Ei收录本刊数据 | 网络预印版 | 点击排行前100篇 

不同调理剂对牛粪好氧堆肥的影响

Effects of different bulking agents on cattle manure composting
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中文摘要：

      养殖业的发展造成了周边环境的严重污染。好氧堆肥技术是处理固体有机废弃物的一种有效方法。该文利用自制发酵箱进行了牛粪

与不同调理剂-玉米芯、玉米秸秆和稻草的混合好氧堆肥试验。试验结果表明，当堆肥底料的初始碳氮比为27：1，初始含水率为65%时，玉

米芯、玉米秸杆和稻草均可作为调理剂与牛粪进行好氧堆肥，且可达到无害化要求。而采用粒径大、多孔、疏松的玉米芯作为调理剂，有

利于通风供氧，堆体升温和降温均较快，高温持续时间长，堆料腐熟快，有利于加快堆肥的进程。

英文摘要：

      The development of stockbreeding results to serious pollution to the circumiacent environment. Aerobic composting t

echnology is an effective solution to treat solid organic rejectamenta. In this paper, the experiment was conducted to st

udy the effect of difeerent bulking agents on cattle manure composting. The results indicated that when the initial ratio 

of C to N in the underset of compost was 27:1, and initial wates content was 65%, all the corn core, corn straw and rice 

straw can be used as opsonin which enhance the aerobic composting of cow feces, and it can reached the level of innocuit

y. While the porous and loose corn core was beneficial to the ventilation and oxygen supply of composting bin, the temper

ature of the compoting bin which the bulking agent is corn core rised and dropped quickly and the high temperature lasted 

much longer, and the corn core is beneficial to the process of composting.

查看全文 关闭 下载PDF阅读器 


